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De 52e Zondag   

Vraag 127   Welke is de zesde bede? 

Leid ons niet in verzoeking, maar verlos ons van den boze. Dat is:Dewijl wij van 

onszelf alzo zwak zijn, dat wij niet een ogenblik zouden kunnen bestaan , en 

daartoe onze doodsvijanden, de duivel , de wereld , en ons eigen vlees , niet 

ophouden ons aan te vechten, zo wil ons toch staande houden en sterken door 

de kracht uws Heiligen Geestes, opdat wij in dezen geestelijken strijd niet 

onderliggen , maar altijd sterken wederstand doen,totdat wij eindelijk ten 

enenmale de overhand behouden. 

Thema:   Donker en licht in de verzoeking 

Geliefde gemeente,  

Wij letten op zondag  52 uit de Heidelbergse Catechismus  vraag en antwoord 

128. 

Hoe besluit gij uw gebed?  

Want Uw is het koninkrijk en de kracht en de heerlijkheid  in der eeuwigheid. 

Dat is: Zulks alles bidden wij van U  daarom… dat Gij als onze koning en aller 

dingen machtig ons alles goeds te geven, de wil en het vermogen hebt, en dat 

alles omdat daardoor niet wij, maar uw heilige Naam eeuwig geprezen worde. 

*Wij letten op een batig slot.                                                                                                 

*Dat batig slot behelst alles is van Hem, Hij kan, Hij wil, Hij zal.                                



Preek  

Volgens enkelen ontbreekt in sommige handschriften dit slot, deze lofprijzing 

voor de Heere. Wij vinden dat in Mattheus wel en in Lukas vinden we het niet. 

Dat doet verder weinig ter zake, het hoort er in ieder geval bij en in een heel 

oude dienst van de gemeente waar dit gebed gebeden werd, daar heeft de 

gemeente ook in dat slot antwoord gegeven op wat te voren gebeden, 

gevraagd was aan de Heere God . En hebben ze daarin in geloof en betrouwen 

uitgesproken dat van Hem alles is, het Koninkrijk, de kracht en heerlijkheid. Het 

lijkt of er enig verschil is tussen het begin en het eind van “Onze Vader”  Uw 

Naam worde geheiligd, Uw koninkrijk kome, Uw wil geschiedde..  en hier is het 

“want van U is het koninkrijk” en IS de kracht en IS de heerlijkheid tot in der 

eeuwigheid . Dat blijkt nu altijd in de praktijk van het leven, beter gezegd, in het 

Woord van God …de spanning.   Een spanning tussen nu en straks…hier en 

daar..het tegenwoordige en het toekomende, elke keer merk je dat in de 

woordkeuze in het nieuwe testament. Daar is sprake van een kind van God, 

kinderen Gods genoemd te worden   

Op een andere plaats wordt gesproken van het reeds kinderen zijn,  en op een 

andere plaats lees je weer ..verwachtende de aanneming tot kinderen namelijk 

de verlossing van ons lichaam.  Dat is een lijn die steeds terugkeert.  Het 

tegenwoordige dat vaak in tegenstelling lijkt te staan, tot de toekomende  

werkelijkheid van ons zien en beleven en de werkelijkheid die er bij God is, en 

die openbaar zal worden als Hij als Koning eeuwig zal heersen of dat Zijn 

koninkrijk werkelijk de hemel en de aarde zal vervullen.   Hoe moet het nu in 

die tussentijd, waarin gevraagd wordt om het koninkrijk, het geschieden van de 

wil, de heiliging van de Naam, de mogelijkheid om te leven…brood…vergeving 

van onze schuld ..het verlossen uit de verzoeking …en het uitredden uit de 

macht van de boze.  Dat zijn toch allemaal woorden waar wij, dat hebben wij 

ook getracht aan te duiden, onze armoede, onze geestelijke leegheid aan het 

licht treedt.  

Zodat wij niet alleen van de eeuwige dingen…  God in de hemel,  Zijn Naam, Zijn 

Wil,  Zijn rijk…  geen verstand hebben,  geen enkele rol kunnen spelen omdat te 

doen komen, maar dat we zelfs wat ons leven betreft hier op aarde nog niet 

eens kunnen instaan voor brood voor ons en onze kinderen. 



Dat we nog niet eens kunnen instaan dat het wel goed is met ons in de strijd 

tegen het kwaad en tegen de zonde , in tegendeel, dat wij juist beleden hebben 

dat wij schuldenaars zijn, en dat wij vergeving nodig hebben dat wij Gods 

genade zo nodig hebben in ons concrete dagelijkse leven.  En al die beden 

waarin Jezus ons voorging als die oudste broeder is dus toch zo duidelijk 

uitgekomen, hoe armlastig we zijn. En tegelijker tijd dat wij dat eigenlijk niet 

willen wezen,  dat we zo graag eigen meester niemands  knecht willen zijn.   

En dat die oudste broeder toch die kinderen als het ware er bij trekt en zegt 

…Bid dan! .. tegen alles in tegen jezelf in…tegen je eigen filosofie en idealen in 

..Bid..  naar Hem toe. Als Hij het ons niet voorzegd had,  het er nooit van 

gekomen, en als Hij niet zo trouw was dan waren wij allang weggelopen van de 

school om nooit meer terug te komen   Maar Hij is zo getrouw als sterk en Hij 

zoekt het verlorene en het afgedwaalde brengt Hij terug.  Hij gaat door de 

woestijn van het leven met Zijn Woord en met Zijn Geest en Hij neemt het op 

Zijn schouders en brengt het terug.                                                                                             

De meest onwillige weet hij gewillig te maken op de dag van Zijn Heerkracht 

…wat een rijkdom en wat een armoede.                                                                          

Maar…in dat slot, je zou dat inderdaad kunnen noemen, zoals dat genoemd 

wordt een doxologie,  een lofprijzing,  dat is ook waar,  maar persoonlijk als ik 

in de lijn denk van het Onze Vader,  is het een lofprijzing… maar…het is meer 

nog zou ik zeggen een uitspraak die de Heilige Geest de mens leert, een 

uitspraak van het geloof, het geloof dat sterker is dan de gelovige, die vaak zo 

ongelovig is,  die vaak alleen maar de verkeerde kant ziet,  en die toch niet 

buiten dit batige slot kan.                                                                                                           

Want als dat slot niet waar is dan hebben wij gelijk,  dan zijn het echt maar loze 

gebeden. Dan is er echt geen perspectief dat die bede ooit gehoord zou 

worden …en verhoord …ja zelfs dat die bede gebeden zou worden, Uw 

koninkrijk kome… Als dit niet waar is,  is allebei werkelijkheid, de bede “Uw 

koninkrijk kome”,   is werkelijkheid….waarom…omdat het een strijd is van de 

Geest tegen het vlees, een strijd van de Heere Jezus tegen de overste der 

wereld,  de machten der duisternis die Hij in principe op Golgotha overwonnen 

heeft… maar waar Hij nog tegen strijd  totdat alle boze machten en krachten 

zullen zijn weggedaan …daarom “Uw Koninkrijk kome” maar tegelijkertijd zou 

het nooit verhoord vervuld kunnen worden als er niet bij zou horen “ Uw IS het 

Koninkrijk” … 



Moet je dat nou zien als een vordering een vooruitgang  dat de man, of de 

man, laten we het toespitsen, op die oudste broeder dat die ons zou leren of 

noemen, aanvankelijk het vragen.. om dan stapje voor stapje te vorderen in het 

geloof …ja… het IS zo ..Hem is het koninkrijk en de kracht en de 

heerlijkheid….nee…zo zou ik het niet willen zien…ik zou het willen zien als twee 

kanten van één zaak…. te midden  van dat spanningsveld tussen …                     

Worden zijn…..heden toekomst…...belofte vervulling….…hier en daar…dat zijn 

twee kanten   

Want u is het koninkrijk en de kracht en de heerlijkheid  ….laten we eerst in der 

eeuwigheid proberen te noemen,  het koninkrijk…we hebben al gehoord dat 

was heel ontluisterend  dat het een gebed is tegen ons in, omdat de mens altijd 

bezig is om zelf zijn eigen koninkrijk te vestigen zijn eigen koninkrijk te laten 

stralen en om dan te bidden tegen al dat eigen IK en zin en wil, tegen dat 

demonstratieve, tegen dat idee van een mens dat hij een soort heerlijkheids  

uitstraling zou hebben, om tegen dat alles in te bidden, …nee… wij hebben het 

koninkrijk verloren.                                                                                                                            

Het is juist het meest irritante , en dat is heel zacht gezegd,  dat is het 

afschuwelijke zou je moeten zeggen …. dat een mens die een heel koninkrijk 

heeft laten varen, dat hij vandaag de dag nog met de inbeelding loopt dat hij 

een soort koning is, en soort koninkrijk vestigen kan hier op deze aarde, dat is 

juist het jammerlijke en bespottelijke van een mens.  Niet alleen van de 

machtigen op deze aarde die op hun tronen gezeten zijn, en grote woorden 

spreken maar ook van die kleine nietige mens, die wij zijn.                                                 

We hebben gehoord dat is ontkleding ……nee…..zo zou je het niet kunnen 

noemen, wij hebben geen kleed het is alleen opening van de ogen dat wij naakt 

zijn, jammerlijk arm en blind, zo staat het in het Woord van God.                                               

Uw koninkrijk…. het staat er zo dapper… want van U is het koninkrijk!   

Als je dan in gedachten de gemeente samen vergaderd zou zien, niet dat de 

vorm bepalend is, en dan aan het eind van het gebed als het ware uitroept,  ik 

hoor er niet alleen lof in maar ook een smeek gebed ….een pleiten ….een 

beroep doen… op de Heere Jezus Christus, dat Hij toch de ware koning is…en 

dat Zijn rijk  het ene blijvende rijk zal zijn waar geen einde aan zal komen, ook 

niet aan Zijn heerschappij , dat Hij toch zou willen horen…en…dat Hij ook hoort, 

want het koninkrijk is des Heeren en alles is onder Zijn bewind.  Ik zei al, dat is 



iets van geloof, hoe zou je nou mogen of kunnen bidden …Uw koninkrijk 

komen, als er geen koning is die het echt doet, als er geen God is die werkelijk 

de oppergezagvoerder is, dan is het wel leuk en goed bedoeld.. dat klinkt wel, 

maar daar is geen uitzicht,  het is een slag in de lucht, maar nu, en dat is hier in 

het spanningveld tussen… NU en STRAKS…tussen WORDEN en ZIJN…is dat de 

troost, is dat de sterkte die de Heilige Geest bewerkt dat er niet alleen 

gevraagd wordt, aan de hand van die grote leraar der gerechtigheid …maar dat 

er ook beleden wordt en dat niet alleen,  maar dat er ook op hoop tegen hoop 

geloofd wordt. ….Hem.. IS… het koninkrijk, en niet van de duivel, niet van 

Amerika,  niet van Rusland,  niet van Irak,  niet van Engeland, niet van 

ons….UW… is het koninkrijk.  Uw heerschappij verduurt zelfs de eeuwigheid, 

dat is nu juist een wonder, en dat wordt nu juist ervaren in een weg van 

afbraak, een weg waarbij  ons koninkrijk tot een bespotting wordt, een weg 

waarin wij leren….vergeefs..vergeefs, een weg …maar in de werkelijkheid van 

ons bestaan, van ons doen en laten  en denken echt uitkomt …het is afgelopen 

…mijn koninkrijk houdt geen stand….ohh….ik weet wel ..het is een goedkoop 

woord, en het is ook goedkoop gezegd als we het hebben over een arme 

zondaar.  Want we zijn niet zomaar arm… dat denken we wel… en …ik zeg het 

dan ook…wil ons arme zondaar….en ik ben niet van plan het terug te schroeven 

…waarom…omdat het echt zo is …al zou ik er een loopje mee nemen ..God niet, 

die weet het wel,  daarom hecht ik niet zoveel waarde aan het feit dat wij het 

zeggen….arme zondaar…maar ik hecht waarde aan het feit dat het zo is.  

 Als iemand zegt ….’Ik heb mij bedrogen’ zou dit of dat wel waar geweest zijn, 

daar schrik ik eigenlijk nooit van…. ik heb mij zelf  al duizenden malen 

bedrogen.  Ik weet wel , ik mag het werk Gods niet miskennen.                                                                          

Maar ik kan er ook niets aan doen  als je soms heel aandoenlijke dingen hoort 

dat je in je hart er toch niet door bewogen wordt,  dat je denkt…och…als het 

waar is …is het mooi …maar als het niet waar is, dan is het ook waar bij God , 

anders zou je toch niet verder kunnen  als je moet bouwen op gelovige 

mensen,  op hun ervaring,  op hun bevinden. Heb je nooit gezien hoe alles in 

elkaar loopt soms,  hoe een mens wat hij verdedigd heeft …loslaat. .. wat hij 

beleefd heeft, betwijfelt …ja maar dat is toch erg…ja.. dat is geen prettige 

ervaring.  En toch maakt dat op mij nooit die indruk,  dat heb ik ook niet 

verstandelijk bij elkaar geraapt …dat heb ik ondervonden en dat moet ik nog 

ondervinden,  de pijl ligt verder… de pijl licht in het Hart van God Drie-enig,  de 



God van het eeuwige welbehagen, want een mens is en blijft een mirakel 

[Luther]  een wonderlijk mirakel,  je weet niet wat je geloven moet,  je weet 

niet waarin  je nou de vastheid moet vinden,  maar dat die vastheid nou buiten 

ons ligt in een Ander, dat geeft juist die ruimte, al denk je soms in je hart, je 

mag elkaar niet verdenken nou ja…als het waar is …maar misschien ook wel 

een psychische  toestand bij een mens dat heb je ook vaak.                                                   

Een mens zit zo afgrondelijk in elkaar. Kijk.. dan kan er een tijd zijn je leven dat 

je zo langs de rand heen gaat.  Dat je denkt …alles is te verklaren…een mens z’n 

geloof,  z’n hoop, z’n liefde, z’n ervaringen, alles is bijna te verklaren uit de 

mens.  En als God je daar niet uithaalt zou je daar ook in verstrikt raken, wat is 

er nou vast , wat is er nou waar,  maar om dan eens het oog te krijgen op die 

waarheid     “Uw is het Koninkrijk”  dat is een feit,  hoe ik ook zou mogen 

roepen ..“Uw Koninkrijk kome”  het kan alleen dat roepen en vragen omdat het 

koninkrijk van Hem IS.   Je zou kunnen vragen: is dat niet verlammend voor een 

mens, …nou…enerzijds wel……enerzijds is het een geweldige schok voor zo’n 

drukte schopper, voor een weter, om achteruit te moeten.                                                                       

Het is als het ware een oordeel over onze naam, ons rijk,  onze wil, onze 

heiligheid en noem maar op.                                                                                                

Maar tegelijkertijd is het ook de boodschap van Gods onuitsprekelijke genade.                                                                                                         

De wereld zou voor ons als we er bij neervallen niet vergaan, de kerk nog veel 

minder ….niets….al rede is onze naam genoemd…een mens…alles gaat gewoon 

door,  serieus of niet , gestreden, geworsteld of niet,  alles gaat door…maar…de 

machtige troost die dat zelfde oordeel behelst.                                                                              

Ik heb bij Ene Held voor Israel hulp beschoren. Dan ligt een mens eigenlijk als 

een scherfje aan de kant, een onnut scherfje, daar is niks mee te beginnen.                                                                               

Ik kan nooit meer zalig worden.  Ik pas niet bij die hoge God, Ik kan geen burger 

zijn van het rijk, geen heilige van de naaste,  geen dader van het Woord van  z’n 

wil …maar…als Hij nu een kruimeltje geloof geeft in die ene Naam,  die ene 

Persoon dan kan het in Hem, Hij kan en wil en zal in nood..dan krijg je een 

aparte godsdienst , geen godsdienst van nou ja…God wil het als wij nou ook 

nog een keer willen… God vraagt het als wij nu maar een keer antwoord geven. 

Jezus staat met uitgebreide armen als wij ons er maar in durven 

gooien..nee…juist leren wij iets van het aanvaarden van het oordeel van God. 

Maar in de aanvaarding van die werkelijkheid, is tegelijk…anders ben je 

weg…de zekerheid want van U is het koninkrijk …hè  hè ..eindelijk zou je zeggen 



[vergeef me dat ik dat zo zeg] Daar komt de waarheid aan het licht dat heeft God 

gezegd dat we in Zijn waarheid zouden wandelen en dat Hij een volk heeft 

geformeerd dat op Zijn Naam zou vertrouwen.    Dat volk dat altijd sprak 

misschien over, ‘natuurlijk vertrouwen we op de Heere’, we weten waar we 

naar toe kunnen, maar dan opeens ontdekte,  dat er niks natuurlijks is en dat ze 

ook niet weten waar ze heen kunnen. Maar dat God in Zijn onuitsprekelijke 

ontferming Zijn stem doet horen, ‘Dit is Mijn Geliefde Zoon’                                                    

Is een mens nou altijd… Nee of Wel …hij is er in Hem wel maar hier op aarde 

niet …ik …ik zou het wel graag willen, en op momenten dat ik er iets van zie 

…de totale verlorenheid van ons koninkrijk en van alles wat wij daar stellen en 

tegelijkertijd dan die helderheid hoe nou God alles heeft gedaan in Christus, op 

zo’n moment dat je dat gelovig mag zien dan zou je het elkaar wel in willen 

geven, maar het kan best zijn dat er voor jou dan geen plaats meer is.               

Bij jezelf is er toch ook geen plaats voor als God het niet doet? 

Gelukkig doet de Heere God het, maar ik bedoel maar, dan zeg je…daar ligt het 

geheim, daar ligt de mogelijkheid en de zekerheid …van U is het koninkrijk, daar 

had m’n opa gelijk in ‘zalig worden met je armen over je darmen’  daar hoef je 

nou nog geen knoop van je jas los of vast voor te maken, dat is nou Gods werk,  

ik zeg niet dat wij veel knopen los maken,  dat doen we heus wel,  ik zeg niet 

dat we onze armen zo rustig houden, maar wat het betekend dat aller 

beweging onzerzijds Gods gerechtigheid niet kan werken.                                                                                    

Dat heeft onze Heere en Zaligmaker gedaan, daarom is het zo groot daarom is 

dat precies de zaak van de balans , “Uw koninkrijk kome”  o God waar blijft 

het…waar is het in mijn persoonlijke leven in de kerk, in de wereld, waar is dat 

allemaal. En da die stap van het geloof  ‘Want van U …IS...het koninkrijk’  en 

omdat dat waar is zal het er ook zijn, maar iedereen zal je voor gek verklaren 

als het aan de orde zou komen,  als je zou zeggen tegen een politicus…dat hoeft 

niet en daar gaat het hier niet om, je moet even onderscheiden tussen een 

werelds koninkrijk en het hemels,  geestelijks koninkrijk waar hier sprake van is,  

maar als ze zeggen ‘ ja joh.. ik ben al burger van een ander koninkrijk’ dat hangt 

niet af van onze stemmen van onze politiek van alles wat wij daar 

vertellen…dat is Gods koninkrijk.                            

En dat houdt stand tot in der eeuwigheid, en rest vliegt allemaal in brand 

vandaag of morgen. En er zal eeuwig een lofzang opklinken straks, dat Hij als 



koning Zijn heerschappij heeft geopenbaard,  en dat Babel het hele koninkrijk 

en koninkrijks denken met alle koninkrijks zaaltjes in deze wereld,  in elkaar zijn 

gestort…. dan zal Zijn koninkrijk alleen bestaan.  

Geliefde gemeente..ik hoop dat jullie en ik daar nou iets in mogen vinden voor 

je eigen ziel en leven. Je kan er wel oppervlakkig overheen willen draven, maar 

het loopt toch vast, want de ineenstorting van ons koninkrijk is zeker en gewis. 

Dus er komt toch een ogenblik dat je ervaart dat je niks te zeggen hebt.                                

Al schreeuw je de hemel en de aarde bij elkaar,  je hebt niks in te brengen dan 

lege briefjes.  

Maar om dan, al was het sterk te mogen bedenken en herinneren ‘Van U is het 

koninkrijk Heere’ …dat is troost. Dat kan je bevrijden van die krampachtigheid 

het is wel spanning …hier …daar…worden..zijn,  maar toch… het is houdbaar 

om Christus wil  dat het koninkrijk van Hem is en de kracht….oh.. daar heb je 

het weer, ja….dat spreekt de mens wel aan laten we eerlijk zijn.  Kracht dat is 

hier in ons leven een van de meest belangrijkste dingen.  Kracht.. aanverwant 

macht,  daar is het de mens om te doen, ik heb betere bommen, betere 

wapens, betere industrie, betere concurrentie positie, en in de kerk is het niet 

veel anders…. Kracht … in maatschappelijke leven gaat het ook op…kracht 

macht…het lijkt wel of het hele leven daarom draait.  De één zit in de top van 

de mast de ander zit te spartelen in het grauwe water en is uit de boot 

gevallen. En een ander zit op het dek en een ander beneden in het ruim, in 

verstikkende hitte, zeeziek en misselijk……macht ….kracht…wij denken vaak dat 

ook een christen, een gelovige, gekenmerkt wordt door zijn kracht…dat wil 

zeggen …jij moet iets laten zien, je kan dat nou wel zeggen… maar doe nou is 

wat!!  Bid die oorlog nou eens weg …maak die jonge en dat meisje nou eens 

beter, er is zoveel leed en zoveel ellende.                                                                                            

De Joden zeggen het ook, jullie kunnen wel zeggen dat de Verlosser gekomen 

is,  maar er is nog nooit zoveel ellende op de wereld geweest.                                         

We hebben er niks van gemerkt dat de Messias gekomen is,  de verdrukking, 

vervolging, de haat de nijd, de maatregelen, ze zijn alleen maar erger 

geworden. 

Het heeft miljoenen bij miljoenen levens gekost en soms heeft de kerk er aan 

meegewerkt die kerk met zijn kracht, zijn invloedsfeer op allerlei terreinen van 

het leven,  in politieke en maatschappelijke leven ….macht ….kracht…duizend 



mensen werden gedwongen om bv. christen te worden anders was het met je 

afgelopen zo’n beetje, en duizenden  mensen deden dat ook niet echt…maar 

uitwendig wel…..kracht……dan voel je wel aan net als bij het koninkrijk, dat 

hoef ik niet allemaal te herhalen, dat als het nou werkelijk gaat om dat punt, 

dat belijden, dat pleiten, ‘want U is het koninkrijk en de kracht’    dat ik wel een 

toontje lager moet zingen.  

Als je er alles eens over naleest, dan eens een conferentie hier,  dan een wereld 

conferentie daar,  je leest al die uitspraken over het consulair proces, over de 

heelheid van de schepping,  en leest al die stukken,  daar lees je dat niet en 

kom je dat niet tegen ‘U is het koninkrijk en de kracht’  …nee…men draait het 

net om,  men wil dat wel erkennen…Hem is de kracht … maar kijk…daarom 

moeten wij….en dan krijg je het hele repertoire .                                                               

Maar ik zei het al, als je nou zelf lichamelijk misschien, en geestelijk  steeds 

minder wordt , je moet achteruit , bij de één begint het wat eerder, bij de 

ander wat later, maar toch het gaat onherroepelijk door… dat kun je merken… 

achteruit,  moe, ….ja dat weet je,  ik spreek geen vreemde taal.                                             

Wat blijft er over van je kracht en wat blijft erover van ons mensen ….niks   

Van U is de kracht …U hebt de kracht,  om alles te doen…U …juist in de 

krachteloosheid in de ervaring van het vergaan.. dat komt zo duidelijk uit.. zo’n 

onuitsprekelijk wonder….en de kracht….die is van Hem,  ja,  maar  wij zijn toch 

ook  krachtig door Hem, we hoeven toch niet een soort armetierig idee na te 

lopen….nee ..inderdaad daar hou ik niet van, der jongelingen sieraad  is hun 

kracht, maar… je leest ook de jongelingen zullen gewisselijk vallen, en de 

jongen zullen moede en mat worden, maar die de Heere vrezen die zullen de 

kracht vernieuwen …nee…kijk….dit moet ik u zeggen en ik hoop dat u dat ook 

mag bewaren.  Gods kracht mag voor ons dan niets te maken hebben met 

bommen, met granaten, met kernenergie, met presidenten, daar heeft het 

niets mee te maken,  helemaal niet.                                                                                           

Gods kracht heeft te maken met het –KRUIS-  met de lijdende en stervende 

Middelaar ….UW IS DE KRACHT … dus ook niet zoals ergens een socialistische 

dichter zei,  “De zachte krachten zullen zeker winnen”  nee…dat is het dus ook 

niet. Maar die kracht van God die openbaar geworden is in het zwakke,  die 

wijsheid die gestraald heeft in het dwaze ….dat is kracht…… dat niet alleen … 

maar dat wil ik toch in de eerste plaats noemen….  dat is kracht om te blijven 



hangen aan het hout , als ze zeggen ‘kom er nou eens van af, dan zullen we in 

je geloven’  Verlos nou jezelf is, dan zullen wij geloven dat gij de koning van 

Israel zijt …dat is kracht….Dat is Kracht om te zeggen niet mijn wil maar de Uwe 

geschiedde.  Vader vergeef het ze, ze weten niet wat ze doen…dat is kracht. 

Dat is een heel andere kracht, dat voel je wel aan als zenuwgas, kernbommen, 

waterstofbommen , laserstralen, bacteriologische wapens, aardbevingen….heel 

anders…dat is het wondere geheim van God die in Jezus Christus gekomen is. Je 

zou zeggen als de Meester van kracht ontbloot,  die dagelijks schreeuwde naar 

de hemel om verlossing,  dagelijks Zijn gebeden opsomt tot de  Vader …dat lijkt 

geen kracht…maar, ik moet dat er bij zeggen, Hij is ook opgestaan van de dood 

in de kracht Gods.  En nu wordt er een volk bewaard in de kracht Gods, voor de 

eeuwige toekomst.                                                                                                                               

Hoe is dat dan, ….dat is nou zo… dat waar je denk dat het is ….daar is het niet. 

Waar gezongen wordt   ‘wij zijn niet bang’    dan kun je beter weg vluchten. 

Maar….. waar is het dan wel, waar de kracht vergaan is, waar het vadertje of 

moedertje aan het end is …of waar ze diep bedroefd of geschokt zijn omdat ze 

geen uitkomst zien. Daar komt uit - U is de kracht  - dat gebeurt als een 

krachteloos mens niet ergens naar toe kruipt.                                                                             

Dat heb ik allang vergeten, wij moeten God loven, wij moeten blij zijn, wij 

moeten dit en wij moeten dat,   maar waar God leidt naar Zijn vrije 

welbehagen,  God , oh… Hij heeft ons geschreven in het bundelke der 

levenden…dat hoop ik voor mijzelf en ons allemaal daar is het …Ú is de 

kracht..en dan begint het ook maar op een heel andere manier dan wij denken, 

in het verliezen , in de achter uitgang , in het donker, ik zal Zijn lof zelfs in de 

nacht zingen,…nou…. ik moet er niet aan denken s’nachts een versje te gaan 

zingen  s’nachts dan slaap ik,  of ik droom heel akelig, dat je naar wakker wordt 

en dan moet de dag nog beginnen.  

Dat ben ik…. U is de kracht ….daarom gebeurt het ook dat midden in de 

krachteloosheid, in de moeite, in de zorgen van het leven en mens nog eens blij 

mag worden…echt blij.  En dat misschien de omgeving denkt, wat is er nou met 

moeder of met vader dat ben ik helemaal niet gewend …ze zitten ineens te 

zingen of ik hoor ze neuriën….wat is dat toch….Uw is de kracht.. onze kracht 

heeft de Heere niet nodig dat staat er niet mee in verband.                                                                    

Hij is de energie ..de levende energie Hij is de Ene werkelijkheid…en de kracht 



…..’Het kost een heel mens’ zei is iemand tegen me ….ja daar is iets van 

waar…een heel mens moet worden uitgeschakeld en raakt aan het end….een 

heel mens kan het niet verder brengen ook als hij dood gaat..en de engelen 

droegen hem in Abrahams schoot …de bedelaar ..Uw is de kracht..wat heeft de 

Heere toch een werk aan ons…wat zit het er toch diep en diep in,… net als bij 

Simson,  met één ezelskinnebak duizend filistijnen neer geslagen …hè..  wat 

heb ik een dorst, daar lag Simson nou letterlijk op apengapen hij stierf van de 

dorst ….maar de Heere gaf hem gelukkig wat bij….bewustwording….  dat die 

stierf van de dorst dat is het oordeel over de mens over het vlees over ons 

eigen ik, en nu hoor je wat ….  

‘Heere….Gij hebt door Uw hand dit werk gedaan Uw is de kracht’  ..en als dat 

mannetje dat zegt dan is hij zo sterk,  dat God subiet zijn ogen opent voor het 

water voor die verborgen Bron die daar stroomt.                                                                     

Zo zit ons leven vaak in elkaar en dan moet je niet denken ‘ik heb het gehoord, 

en hij heeft het gezegd , en dat mag ik ook niet denken..  nou weten we het!   

Want dan is het niet echt meer…. want in het echt dan grijp je wel eens naar je 

hoofd en dan zou je wel eens willen vluchten dan zou je misschien wel eens 

kunnen denken ….was ik maar nooit geboren …dat kan ook nog….waarom ben 

ik hier, waarom besla ik onnut de aarde, waarom ben ik getrouwd, waarom heb 

ik kinderen, waarom heb ik een lieve vrouw…dat is de werkelijkheid.  

Maar in die werkelijkheid wordt het nou juist verheerlijkt en openbaar ..Uw is 

de kracht… daar ga ik mee eindigen er ligt nog een stukje maar bij leven en 

welzijn hoop ik daar nog even mee verder te gaan. 

 God zal ze zelf bevestigen en schragen.   

Amen 

 

 

 

 


